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■pluges incidències

x.r.
❘ lleiDa ❘ Les intenses pluges, que 
divendres van provocar crescu·
des als rius, van obligar ahir a 
desembassar aigua del pantà de 
Sant Antoni, que va arribar al 
màxim de la capacitat. Endesa 
va informar que es deixaven 
anar de l’ordre de 170 metres 
cúbics per segon. Així mateix, 
a Terradets s’alliberaven 113 
metres cúbics per segon, i a Ca·
marasa se’n turbinaven 60. A 
més, a Sant Llorenç i al parti·
dor de Balaguer s’alliberaven 
43 metres cúbics per segon. Les 
pluges van deixar entre dijous i 
ahir més de 150 litres per metre 
quadrat al Sobirà. Per la seua 
part, els embassaments de més 
capacitat (Santa Anna, Rialb i 

Oliana) encara tenen espai per 
emmagatzemar més aigua. A 
Espanya, les pluges han provo·
cat sis morts (vegeu la pàgina 
24). Espot i Port Ainé, al seu 
torn, van reobrir després que 
les pluges els obliguessin a tan·
car divendres. Tavascan pre·
veu obrir avui, a l’espera de com 
avancin els treballs d’adequació, 
i Port del Comte es mantindrà 
tancada. En canvi, Baqueira i 
Boí no es van veure afectades. 
Les pluges van provocar més 
allaus al Sobirà i ahir n’hi va 
haver una altra a Rodés (Rialp). 
D’altra banda, Andorra instal·
larà una lona a l’església de Sant 
Vicenç d’Enclar per protegir·la 
després que el campanar s’en·
fonsés (vegeu SEGRE d’ahir).

Sant Antoni allibera aigua a l’arribar 
a la màxima capacitat per les pluges
Més de 150 litres per metre quadrat al Sobirà i reobren Espot i Port Ainé

el despreniment d’ahir a rodés, al municipi de rialp.

Imatge del pantà de Sant Antoni, a Talarn, desembassant ahir aigua a l’arribar a la màxima capacitat.

ajuntament De rialp

jorDi peró

c. SAnS
❘ la seu ❘ El consell de l’Alt Urgell 
busca fórmules per gestionar 
el servei de menjador escolar, 
actualment en mans de IAUSA 
(Iniciatives Alt Urgell S.A), em·
presa pública finançada amb 
fons de la corporació comarcal 
i creada específicament per a 
l’administració del servei. El pla 
econòmic i financer que acaba 
d’aprovar el consell preveu l’op·
ció de privatitzar gestió dels 
menjadors de les escoles de la 

comarca. Aquesta possibilitat 
ha creat certa incertesa entre 
treballadors i famílies d’alum·
nes, que temen que el servei de 
menjador es vegi perjudicat.

L’equip de govern, format per 
Junts per Catalunya i Esquer·
ra, va assegurar que des de fa 
setmanes treballen a “buscar 
la figura jurídica empresarial 
que quadri en tot el sistema, 
que és molt complex” i que si 
bé és cert que l’externalització 
“està sobre de la taula, també 

valorem gestionar els menjadors 
a través d’una empresa mixta 
[publicoprivada]”. 

Sergi Parramon, portaveu 
d’Esquerra Republicana, va 

recordar que quan es va crear 
IAUSA, el volum d’usuaris del 
servei era de 320 dinars diaris i 
ara supera els 700 menús, amb 
una plantilla de cinquanta tre·
balladors. Parramon va insis·
tir que “la nostra prioritat és la 
de mantenir el bon servei que 
es presta ara, el lloc de treball 
de tots els empleats i respectar 
els proveïdors de proximitat i 
els programes existents com el 
Mengem d’Aquí”. 

Per la seua banda, Compro·
mís x Pirineu (PSC), a l’oposició, 
considera que la privatització 
del servei aniria “en detriment 
del menjar dels alumnes” per·
què l’empresa que se’n faci 
càrrec “es basarà en criteris 
econòmics”.

El consell de l’Alt Urgell valora privatitzar 
el servei dels menjadors escolars

educació projectes

queIxeS
incertesa entre els 
treballadors i les famílies, 
que temen que el servei  
es vegi perjudicat

Expropien les 
finques per a la 
depuradora de 
Torrefarrera
Nous col·lectors contra 
vessaments al Segre

sanejament

❘ torrefarrera ❘ L’Agència Ca·
talana de l’Aigua ha iniciat 
l’expropiació de finques per 
executar la nova estació de·
puradora d’aigües residuals 
de Torrefarrera i Torre·se·
rona, que suposarà una in·
versió de prop de sis milions 
d’euros en la construcció de 
la planta i els col·lectors. Pa·
ral·lelament, l’ACA també 
ha tret a licitació les obres 
de la planta de Benavent del 
Segrià i Vilanova del Segrià 
per un import de 4,4 milions 
d’euros, i actualment s’està 
executant la d’Artesa de Se·
gre i Puigverd de Lleida, que 
preveuen una altra inversió 
de 4,7 milions. 

L’ACA va instar el Segrià 
a col·laborar·hi a través de 
convenis per gestionar les 
plantes de la comarca i que 
sigui el consell el que n’assu·
meixi la gestió, tal com han 
fet els consells del Pla, les 
Garrigues o Pallars. Les del 
Segrià tenen un cost anual 
de 960.800 euros.

Les destina 7.000 
euros a la teulada 
del cementiri

obres

❘ les ❘ La junta de govern de 
l’ajuntament de Les va apro·
var a començaments de de·
sembre la memòria valorada 
del projecte de substitució 
parcial de la coberta dels 
nínxols del cementiri muni·
cipal. El consistori d’aques·
ta localitat de la Val d’Aran 
preveu una inversió de 7.000 
euros, aproximadament, per 
a aquesta actuació de mante·
niment. El projecte de millo·
ra es troba ara en exposició 
pública.

Menàrguens inverteix 
250.000 € a millorar 
la Sala Xuriguera

equipaments

❘ menàrguens ❘ Menàrguens in·
vertirà un total de 254.000 
euros en la reforma del ca·
sal Joan Baptista Xuriguera. 
L’actuació preveu adequar 
l’edifici a la normativa actu·
al de prevenció d’incendis, 
climatització, ventilació i aï·
llament tèrmic i acústic mi·
llorant l’eficiència energètica 
del casal. Al mateix edifici 
també hi ha el casal d’avis 
i el bar.

cfarre
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tremp
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 00 05
CAP Urgències  � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 28 28
Hospital Comarcal del Pallars  � 973 65 22 55

Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 10 00
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 904 10 81 08
Farmàcies � � � � � � � �Martínez  � � 973 65 00 32
 � � � � � � � � � � � � � � � � � � Artigues  � � 973 65 01 38
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 03 09
Inem  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 07 65
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 08 80
Urgències Mossos � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � �112
Mossos d’Esquadra � � � � � � � � � � � 973 65 88 00

SOrt
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 10
Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 01 64
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 904 10 71 07
Farmàcia � � � � T� Mallorqués  � � 973 62 00 65
Departament d’Agricultura, Ramaderia i
Pesca de la Generalitat � � � �   � � 973 62 08 04
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 02 41
Escola de Piragüisme � � � � � �   � � 973 62 07 75 

Jutjat de Pau� � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 64
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 80
Mossos d’Esquadra � � � � � � � � � � � 973 65 88 85
eL pONt De SUert
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 05
CAP  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 11 59
Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 649 80 53 05
Servei d’ambulàncies� � � � � �   � � 902 45 09 02
Jutjat de Pau� � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 77

Oficina turisme  � � � � � � � � � � � � � � 973 69 06 40
Farmàcia Aguilà Borràs � � � �   � � 973 69 01 08
Correos� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 03 05
C� de Recursos Pedagògics � � � � 973 69 03 43
Serv� d’Extensió Agrària� � � �   � � 973 69 00 40
Societat de Pescadors � � � � �   � � 973 69 05 15
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 69 00 80

Pallars/Alta Ribagorça

Esterri estrenarà el primer 
‘coworking’ del Pallars Sobirà
A l’antic ajuntament i amb una ajuda de la Generalitat

municipis projectes

x.r.
❘ esterri D’àneu ❘ Esterri d’Àneu 
estrenarà l’any que ve un espai 
de coworking a l’antic ajunta-
ment. Aquest serà el primer 
equipament d’aquestes carac-
terístiques del Pallars Sobirà. 
Aquests espais tenen com a 
objectiu facilitar un espai de 
lloguer a emprenedors i a nous 
veïns que vulguin instal·lar-se 
a Esterri d’Àneu. L’immoble 
comptarà amb una sala gran on 
les empreses podran “treballar 
conjuntament” i també hi hau-
rà sales de reunions. L’alcalde, 
Pere Ticó, va explicar ahir que 
els veïns i entitats locals també 
podran llogar aquestes sales. 
Les firmes que s’instal·lin en 
aquest coworking pagaran un 
lloguer que oscil·larà entre 100 
i 150 euros al mes, aproxima-
dament. Ticó va assenyalar 
que l’antiga seu del consistori 
“està buida i es va deteriorant” 
i ara aquest projecte permetrà 
“mantenir aquest edifici”. El 
primer edil va assegurar que 
ja compten amb persones inte-
ressades a instal·lar-s’hi.

Inversió
Aquest projecte compta 

amb una inversió de vora uns 
40.000 euros i està finançat a 

través d’una subvenció de la 
Generalitat, en el marc d’un 
projecte de dinamització terri-
torial. Ticó va assegurar que la 
previsió és licitar les obres per 
habilitar aquest espai el mes 
de gener.

L’objectiu d’aquest projecte 
és poder tenir a punt l’equi-
pament de cara a la prima-
vera o l’estiu de l’any que ve, 
segons va apuntar el primer 
edil d’Esterri. El coworking és 
una tendència a l’alça entre els 

emprenedors. En aquest sen-
tit, Lleida ciutat i Tàrrega ja 
compten amb espais de treball 
compartit.

Fibra òptica
D’altra banda, Ticó va apun-

tar que la connexió a internet 
mitjançant fibra òptica arriba-
rà a Esterri l’any que ve. Dis-
posar d’una bona connexió és 
un dels factors que ajuden en la 
instal·lació de noves empreses 
en un municipi.

ajuntament D’esterri D’àneu

Imatge de l’antic ajuntament d’esterri d’Àneu.

L’Alta Ribagorça, comarca del 
mes per a Turisme de Catalunya

promoció turisme

❘ el pont De suert ❘ L’Alta Riba-
gorça ha estat escollida com a 
comarca del mes de desembre 
per l’Oficina de Turisme de 
Catalunya. Es tracta d’una 
nova campanya a través de 
la qual es porten a terme ac-
cions de promoció al Palau 
Robert de Barcelona entre 
els visitants i residents a la 
capital catalana. La comarca 
del mes és una campanya que 
posa a disposició dels usua-
ris un expositor amb l’ofer-

ta del territori, audiovisuals 
per promoure la diversitat 
de productes, així com l’ús 
de les xarxes socials i la vi-
sibilitat als canals online de 
difusió del Palau Robert de 
Barcelona. 

Els temes que han susci-
tat més interès han estat el 
Parc Nacional, el Romànic 
i el senderisme. L’objectiu 
és motivar l’usuari a visitar 
la comarca i tota l’oferta del 
territori.

Consultoris mèdics de la Vall  
de Boí per a especialitats

serveis salut

❘ la vall De boí ❘ Tres dels con-
sultoris mèdics dels nuclis del 
municipis de la Vall de Boí 
s’utilitzaran ara també per 
donar serveis d’especialis-
tes, amb caràcter privat per 
als veïns del municipi. Amb 
aquesta iniciativa el consisto-
ri vol evitar desplaçaments, 
sobretot de la gent gran. Una 
vegada detectada la necessi-
tat i a petició dels veïns, el 
consistori de la Vall de Boí, 
amb l’autorització de l’Insti-

tut Català de la Salut, ha cedit 
l’ús dels consultoris per a un 
nou servei de podologia, que 
ha iniciat el servei aquest cap 
de setmana als nuclis de Dur-
ro, Boí i Taüll. La podòloga 
Anabel Fernández va valo-
rar positivament la posada 
en marxa del servei. 

El consistori no descarta 
donar continuïtat a aquest 
tipus de col·laboracions per 
a especialitats si els veïns ho 
reclamen.

e. Farnell
❘  tremp ❘  L’ajuntament de 
Tremp debatrà dilluns al ple 
el pressupost per al 2020 
que ascendeix a 5,5 milions, 
la qual cosa significa uns 
200.000 euros menys que 
l’exercici actual, segons va 
explicar Antoni Flores, segon 
tinent d’alcalde del municipi. 
Així mateix, l’alcaldessa, Pi-
lar Cases, va explicar que la 
proposta del consistori per a 
l’any que ve és bastant con-
tinuista però que atenen les 
necessitats de Tremp i que 
contempla una nova convo-
catòria per cobrir dos places 
de policia local i implementar 
l’administració electrònica 
amb l’adquisició dels progra-
mes necessaris. 

Flores va concretar que 
s’adquirirà un nou vehicle per 
als agents de policia i que els 
comptes preveuen “un més 
que possible increment de sou 
al personal funcionari de la 

casa”. No obstant, va dir que 
aquest punt estava supeditat 
a l’aprovació dels pressupos-
tos generals de l’Estat. 

En el capítol d’inversions 
també destaca la construc-
ció d’un nou dipòsit d’aigua 
per al nucli de Puigcercós, la 

millora de la xarxa d’aigua 
d’Eroles. Dos actuacions que 
compten amb una subvenció 
de l’Agència Catalana de l’Ai-
gua. A més, es preveu l’ad-
quisició d’una furgoneta per 
a la brigada municipal i una 
màquina per netejar la gespa 
artificial del camp futbol de 
Tremp.

Tremp incorpora per al 
2020 dos places noves 
per a la policia local

municipis finances

redaccIó
❘ el pont De suert ❘ La millora dels 
accessos als nuclis i el desple-
gament de la fibra òptica a la 
comarca són dos de les prio-
ritats del consell de l’Alta Ri-
bagorça per al 2020. Així va 
quedar patent al ple d’aquest 
divendres, que va avalar la 
proposta de pressupostos per 
a l’any que ve, que ascendeix a 
3,3 milions. Uns comptes que 
es van aprovar amb els vots 
a favor del grup de govern de 
Junts per Catalunya i ERC, i 
el vot en contra d’En Comú 
Podem. Segons la presidenta, 
Maria José Erta, es tracta d’un 
pressupost continuista respec-
te a exercicis anteriors, supe-
ditat a l’aprovació dels de la 
Generalitat, i es podrà modi-
ficar durant l’any a mesura que 
es determinin les expectatives 
d’ingressos, va assegurar. 

Accessos a nuclis i la fibra òptica, 
les prioritats de l’Alta Ribagorça

administració finances

Ple del consell de l’alta ribagorça, divendres.

consell comarcal De l’alta ribagorça

També inclouen la substitu-
ció de les illes de contenidors 
deteriorades i una inversió de 
250.000 euros per a l’execució 
del projecte Camins Tradicio-

nals dels Pirineus, que comp-
ta amb una subvenció del 50 
per cent del Feder i del 25 per 
cnet de la Diputació, consell i 
municipis.

admInIStracIó
el consistori preveu 
implementar 
l’administració 
electrònica aquest any
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